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Herunder referater fra RIUs repræsentantskabsmøder afholdt den 14. marts 2024 i Jyllinge Hallerne. 

 

Ordinært repræsentantskabsmøde 14. marts 2024 

1. Valg af dirigent, referent og 2 stemmetællere 

 Kurt Serup blev valg til dirigent. 

 Kurt Serup erklærede repræsentantskabsmødet for lovligt indkaldt og erklærede 
repræsentantskabsmødet for beslutningsdygtigt, da der var 16 foreninger tilstedet, ud af RIUs 79 
foreninger, svarende til 20,25 % til stede af medlemsforeningerne (se bilag for deltagerliste). 

 Tilstede var endvidere Mogens Hallager, formand for Kultur- og Idrætsudvalget, Claus Larsen, 
formand for Plan- og teknikudvalget og forvaltningen var repræsenteret med chef for Kultur-, 
Bibliotek og Idræt Christian Lauersen samt Trine Bendix Knudsen souschef for samme afdeling. 

 Hanne Hede blev valgt til referent. 
Henrik W. Pedersen & Carsten C. Nielsen blev valgt til stemmetællere. 

2. Bestyrelsens beretning forelægges til godkendelse 

 Bestyrelsens skriftlige beretning er tilgængelig på RIUs hjemmesiden https://riu.dk/wp-
content/uploads/2024/02/RIU-Beretning-2023_2024-version-2.pdf  

Formand Frank Veje Jakobsen takkede den øvrige bestyrelse (som præsenterede selv sig) for deres 
arbejde og supplerede beretningen med følgende: 

 Mangel på indendørs faciliteter i bl.a. Roskilde Midtby, Himmelev. 
 Stor ros til forvaltningen. 
 Høringssvar bl.a. Ros drøm, RIU forsøger at påvirke. 
 Vi afventer fortsat svar fra tilsynet på gebyrordningen. 
 RIU støtter op – fortsætter endnu et år 

 

Ole Rasmussen efterlyste en tidshorisont for svar fra tilsynet, og om der er nogen som kan rykke for 
et svar? Frank Veje Jakobsen oplyste, den også for RIU er ukendt, og vi vil igen rykke for en svar. 

Claus Schou, RFI spurgte ind til hvornår bliver målfeltet færdigt, så Røde Stjerne kan flytte. Christian 
Laursen oplyste, at man forventer igangsætning her i 2024 og er færdigt i 2025. 

Claus Mortensen, Roskilde Pigefodbold / Himmelev-Veddelev Boldklub, oplyste, at de frivillige 
hænder ikke har overskud til at søge diverse puljer, da det er uoverskueligt, hvilke puljer der er 
tilgængelige og ansøgningskriterier hertil. Bemærkningen blev taget til efterretning af både RIU og 
forvaltningen. 

Der var ikke yderligere kommentarer til beretningen som blev godkendt med applaus.  
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3. Det reviderede regnskab fremlægges til godkendelse 

 Kasserer Hanne Hede fremlagde det reviderede regnskab. Regnskabet er tilgængeligt på RIUs 
hjemmeside https://riu.dk/wp-content/uploads/2024/02/RIU_Regnskab_2023.pdf-signed.pdf  

 Jfr. beslutningen på sidste års repræsentantskabsmøde er egenkapitalen opdelt i en særskilt note 
fsva. frie egenkapital og Skovly-midler. 

 Der blev rejst spørgsmål om størrelsen på puljen til tilskud til træner- og leder, det er en kommunale 
pulje som RIU administrere, alle foreninger uagtet medlemskab af RIU kan søge puljen. RIU arbejder 
på at få synliggjort den lavere udbetalingsprocent. 

 Ole Rasmussen, foreslog at RIU kunne anvende egne midler som supplement til puljen. 

 Regnskabet blev herefter godkendt. 

 

4. Indkomne forslag 

Bestyrelsen foreslår ændring af RIUs vedtægter §15, stk. 2 for at overholde gældende lovgivning. 
Fra: 
Repræsentantskabet bestemmer ved almindelig stemmeflerhed, hvem RIUs formue, efter at alle 
forpligtelser er betalt, skal tilfalde” 

Til 
Ved opløsning træffer repræsentantskabet beslutning, ved almindeligt stemmeflertal, om anvendelse af 
RIUs formue til et eller flere beslægtet almennyttigt formål i Roskilde kommune. 

 

 På den baggrund satte dirigenten forslaget til afstemning, og forslaget blev vedtaget. 

 

5. Fastsættelse af kontingent 

Bestyrelsen foreslog uændret kontingent dvs. 5 kr. pr. medlem og 500 kr. pr. forening 
Dette blev vedtaget. 

 

6. Hovedposterne i bestyrelsens forslag til budget for det løbende regnskabsår 
fremlægges til orientering  

 Kasserer Hanne Hede gennemgik budgettet for 2024, hvilket også fremgår af årsrapporten. 

 Budgettet udviser et underskud på 1.250 kr. 
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 Budgettet blev taget til efterretning. 

 

7. Valg af medlemmer til bestyrelsen jvf. § 9  

 Valg af formand (lige år)  

 Frank Veje Jakobsen genopstiller 

 Der var ikke indkommet yderlige kandidater ved fristens udløb og med applaus blev formanden 
genvalgt.  

 

 Valg til bestyrelsen 

 Der var ikke indkommet yderligere kandidater ved fristens udløb og med applaus består bestyrelsen 
derfor af: 

 Lisbeth Klarskov 
 Lene Lindberg Nielsen, Jyllinge Gundsømagle Idrætsforening 
 Jesper Breum Eriksen, Roar Atletik 
 Carsten C. Nielsen (blev valgt i 2023) 
 Inga Skjærris (blev valgt i 2023) 
 Henrik W. Pedersen (blev valgt i 2023) 
 Hanne Hede (blev valgt i 2023) 

 

8. Valg af 2 revisorer og en revisorsuppleant 

Randi Landergreen Andersen blev nyvalgt som revisor 
John Lorey Petersen blev genvalgt som revisor 
 
Preben Vintermark blev genvalgt som revisorsuppleant. 
 
Alle valgt med applaus. 

9. Eventuelt 

 Christian Lauersen, Chef for Kultur-, Bibliotek & idræt præsenterede sig selv og forvaltningen. 
Christian roste idrætten og fællesskaberne, som er den grundsten i samfund. Der er pt. fokus på 3 
ting,  

1. faciliteter. Idrætsflader mangler – det er et positivt problem, men er udfordret af økonomiske 
årsager fsva. nybyggeri og vedligeholdelse 

2. Administrative barrierer. Hvad kan kommunen gøre for at støtte foreninger, administrative 
barrierer skal fjernes. Det skal ikke være papirarbejdet som fylder.  
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3. Dialog, som skal være gensidig. Det er gave at have RIU, som sparringspartner. Den gensidige 
dialog skal være konstruktiv og til glæde og gavn for ansatte såvel som foreninger og politikkere. 

 

Ole Rasmussen, spurgte til facilitetsudnyttelse. Trine Bendix svarer, at der er udarbejdet 2 rapporter 
til KIU, der er målt på 2 parameter – ledig tid, og anvendelsesgrad af booket tider. Der foretages 
justeringer i forbindelse.  

Aftenskolerne udnyttelsesgrad blev debatteret. Lokalegebyr blev også vendt. 

Ove Pedersen, Roklubben er udfordret af omkostninger til vedligeholdelse af deres klubhus grundet 
mindre lokaletilskud.  

Mogens Hallager er enig i manglen på ledige faciliteter, og det kigges der ind i – også ved sæsonstart 
2024. 

Jesper Breum roste projekter som åben skole og forvaltningens mådes at koordinere og 
administrerer ordningen.  

Carsten Mortensen, Roskilde Mountain Bike spurgte til Darup Idrætscenter og konverteringen til et 
cykelcentrum. Christian Lauersen svarende, at det er en fed ide, dog er der ikke afsat økonomi – til 
hverken at realiserer og analyserer projektet, og man kan håbe på en anden end kommunal 
finansiering af rammen. 

Claus Larsen oplyste at bygningen er ikke bevaringsværdig. 

Mogens Hallager oplyste, at der skal sættes et møde op med relevante klubber.  

Claus Schou, Målfeltet har været MEGET længe undervejs. Forvaltningen undersøger. 

Frank Veje Jakobsen takkede Jan Brink-Pedersen for hans store arbejde i RIU igennem de sidste 12 år 
og overrakte en erkendelighed. 

Jan takkede selv for samarbejdet været siden i 12 år – ting har sin tid, og nu er tiden inde til nye veje. 

 

 Herefter erklærede dirigenten repræsentantskabsmødet for afsluttet. 

 Formand Frank Veje Jakobsen takkede for en god og konstruktiv debat samt fremmødet. 

 

 

Referatet godkendt: ________________________________ 

    Kurt Serup 

 

serup
Stempel
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Ekstraordinært repræsentantskabsmøde 14. marts 2024 

1. Valg af dirigent, referent og 2 stemmetællere 

 Kurt Serup blev valg til dirigent. 

 Kurt Serup erklærede repræsentantskabsmødet for lovligt indkaldt og erklærede 
repræsentantskabsmødet for beslutningsdygtigt, også fsva. vedtægtsændringer ud af 
tilstedeværende medlemsforeninger.  

 Hanne Hede blev valgt til referent. 
Henrik W. Pedersen & Carsten C. Nielsen blev valgt til stemmetællere. 

 

2. Behandling af indkomne forslag  

 Bestyrelsen foreslår ændring af RIUs vedtægter §15, stk. 2 for at overholde gældende lovgivning. 
Forslaget er fremlagt på ordinært repræsentantskabsmøde, som ikke kunne mønstre det nødvendige 
fremmøde. 

 
Fra: 
Repræsentantskabet bestemmer ved almindelig stemmeflerhed, hvem RIUs formue, efter at alle forpligtelser er 
betalt, skal tilfalde” 

Til 
Ved opløsning træffer repræsentantskabet beslutning, ved almindeligt stemmeflertal, om anvendelse af RIUs 
formue til et eller flere beslægtet almennyttigt formål i Roskilde kommune. 

 

 På den baggrund satte dirigenten forslaget til afstemning, og forslaget blev vedtaget. 

3. Eventuelt 

 Intet at bemærke. 

 

Herefter erklærede dirigenten det ekstraordinære repræsentantskabsmødet for afsluttet. 

 Formand Frank Veje Jakobsen takkede for en god og konstruktiv debat samt fremmødet. 

 

 

Referatet godkendt: ________________________________ 

    Kurt Serup 

serup
Stempel
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DELTAGERLISTE: 

NAVN Forening 
Jørgen Aufeldt Æresmedlem 
Ole Rasmussen Æresmedlem (Roskilde Bordtennis) 
Claus Schou Roskilde Firma Idræt 
Jesper Breum Eriksen Roskilde Atletik 
Kenneth Saust ASK Hedeland 
Jan Thers ASK Hedeland 
Ove Pedersen Æresmedlem 
Claus Mortensen HVB & RPF 
Lene Lindberg Nielsen JGI - Foreningsledelsen 
John Jacobsen Æresmedlem   
Sinai Beyarslan Roskilde Svømning 
Carsten Mortensen Roskilde Mountainbike Kkub 
Gorm Baun JGI - HUBA Badminton 
Kurt Serup Dirigent 
Christian Laursen KIU 
Trine  Bendix Knudsen KIU 
Mogens Hallager Byråd - Formand 
Frank Veje Jakobsen Roskilde Team Gym 
Carsten C. Nielsen RB06 
Hanne Hede RG/ RoHIF 
Jan Brink-Pedersen JGI 
Inga Skærris Viby IF 
Henrik W. Pedersen Svogerslev GF/Roskilde badminton 

 


